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Pericolele din zilele de pe urmă. 

Fiind real - #8 

1 Ioan 2:18-27 – „Copilașilor, este timpul de pe urmă 
și așa cum ați auzit că are să vină anticrist și acum 
sunt mulți anticriști, prin aceasta știm că este timpul 
de pe urmă. 

19- Au ieșit dintre noi, dar nu erau de-ai noștri, căci 
dacă ar fi fost de-ai noștri ar fi rămas cu noi, dar au 
ieșit ca să se arate că nu toți erau de-ai noștri. 

20- Dar voi aveți o ungere de la Cel Sfânt și cunoașteți 
toate lucrurile. 

21- Nu v-am scris pentru că nu cunoașteți adevărul, ci 
pentru că îl cunoașteți și pentru că nicio minciună nu 
este din adevăr. 

22- Cine este mincinos, dacă nu cel ce neagă că Isus 
este Cristosul? Acela este anticrist, care neagă pe 
Tatăl și pe Fiul. 

23- Oricine neagă pe Fiul nu are pe Tatăl, dar cel ce 
mărturisește pe Fiul are și pe Tatăl. 

24- De aceea să rămână în voi ce ați auzit de la 
început. Dacă rămâne în voi ce ați auzit de la început, 
voi de asemenea veți continua în Fiul și în Tatăl. 
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25- Și aceasta este promisiunea pe care el ne-a 
promis-o: viața eternă. 

26- V-am scris acestea referitor la cei ce vă amăgesc. 

27- Dar ungerea, pe care ați primit-o de la el, rămâne 
în voi și nu aveți nevoie ca cineva să vă învețe; dar așa 
cum aceeași ungere vă învață despre toate și este 
adevăr și nu este minciună și chiar așa cum v-a 
învățat ea, veți rămâne în el.” 

Introducere. Ioan se întoarce de la o temă la alta. Aici, 
în această scriptură, el vorbește despre „Pericolele din 
zilele din urmă.” 

Ilustrație - un elev de liceu de 17 ani, pentru a absolvi, 
a trebuit să scrie un eseu pe un subiect religios. El a 
ales subiectul unirii credinciosului cu Cristos, conform 
Evangheliei lui Ioan. Permiteți-mi să vă împărtășesc 
puțin din ceea ce a scris în acel eseu. El a scris: „Inima 
noastră, rațiunea noastră, istoria noastră și lucrarea lui 
Cristos ne conving că fără El, suntem condamnați de 
Dumnezeu! Și numai Isus Cristos ne poate salva. 
Aceste cuvinte de la un tânăr de 17 ani dezvăluie: 

În primul rând, era foarte înțelept și foarte inteligent. 
Sunt din cuvintele unuia care a fost botezat în biserica 
luterană la vârsta de 6 ani. Și confirmat la vârsta de 16 
ani. Numele tânărului care a scris aceste cuvinte era 
Karl Marx. Și la doar 9 ani după ce a scris aceste cuvinte 
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a renunțat la orice angajament creștin pe care și-l luase 
la un moment dat! El a devenit, desigur, unul dintre cei 
mai influenți atei din istorie! Ideile sale aveau să 
străbată Uniunea Sovietică și lumea comunistă. Una 
dintre cele mai grele perioade de moarte din întreaga 
istorie a omenirii! 

Ioan ne spune că unul dintre semnele veacului în care 
trăim, va fi format din cei care își vor abandona 
credința!  

Acum Ioan se adresează copiilor săi: 1 Ioan 2:18. 
Aceasta este o discuție de familie. Este ca și cum i-ar 
aduna în jurul mesei pentru o discuție. Ioan și-a 
avertizat copiii în legătură cu conflictul dintre lumină și 
întuneric. El și-a avertizat copiii în legătură cu conflictul 
dintre dragoste și ură. Iar acum își avertizează copiii în 
legătură cu conflictul dintre adevăr și eroare. 

1. Vedeți, nu este suficient ca un creștin să umble 
în lumină, nu este suficient ca un credincios să 
umble în dragostea lui Dumnezeu, un creștin 
trebuie să umble în adevărul lui Dumnezeu.  

2. Ați auzit vreodată acest lucru: „Sigur că nu 
contează ce crezi, atâta timp cât ești sincer!” 

3. Este sinceritatea ingredientul magic care face ca 

cineva să spună adevărul?  
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Ilustrație - o asistentă medicală din spital îi 
administrează un medicament unui pacient. Iar 
pacientul se îmbolnăvește acut. Asistenta este foarte 
sinceră, dar medicamentul pe care i l-a dat pacientului 
aproape că l-a costat viața! Vedeți, contează ceea ce 
crede cineva! Apostolul Ioan este foarte preocupat de 
ceea ce credem noi în zilele din urmă.  

1 Ioan 2:18 – „Copilașilor, este timpul de pe urmă și 
așa cum ați auzit că are să vină anticrist și acum sunt 
mulți anticriști, prin aceasta știm că este timpul de pe 
urmă.” 

Observați că Ioan încearcă să-și învețe copiii în ce 
perioadă de timp se află? Trebuie să-i înveți pe copiii 
mici cum să citească ceasul!  

Ce vrea să spună Ioan când vorbește despre „vremea 
de pe urmă”? Suntem în zilele de pe urmă?  

Da, suntem! Ultimele zile se referă la perioada de timp 
dintre prima și a doua venire a lui Isus Cristos.  Ultimele 
zile au început în zilele lui Ioan și au crescut în 
intensitate până acum. 

Vă amintiți că Pavel a spus. 

2 Timotei 3:1-7 – „Dar să mai știi aceasta, că în zilele 

de pe urmă vor veni timpuri primejdioase. 
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2- Fiindcă oamenii vor fi iubitori de sine, lacomi, 
lăudăroși, mândri, blasfematori, neascultători de 
părinți, nemulțumitori, fără sfințenie, 

3- Fără afecțiune naturală, călcători de pace, 
acuzatori falși, lipsiți de autocontrol, feroce, 
disprețuitori ai celor buni, 

4- Trădători, impulsivi, îngâmfați, iubitori de plăceri 
mai mult decât iubitori de Dumnezeu, 

5- Având o formă de evlavie dar negându-i puterea; 
și ferește-te de astfel de oameni. 

6- Fiindcă dintre aceștia sunt cei care se furișează în 
case și captivează femeile fără minte, încărcate cu 
păcate, purtate de diverse pofte, 

7- Învățând tot timpul și neputând niciodată să vină 

la cunoașterea adevărului.” 

1 Timotei 4:1 – „Iar Duhul spune în mod clar că, în 
timpurile din urmă, unii se vor depărta de credință, 
dând atenție duhurilor amăgitoare și doctrinelor 
dracilor,” 

Cred că ne aflăm în ultimele zile, este aproape miezul 

nopții în ceasul lui Dumnezeu.  
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În aceste zile din urmă, biserica lui Isus Cristos se 
confruntă cu cele mai mari pericole. Care sunt aceste 
pericole? 

1 Ioan 2:18-19 – „Copilașilor, este timpul de pe urmă 
și așa cum ați auzit că are să vină anticrist și acum 
sunt mulți anticriști, prin aceasta știm că este timpul 

de pe urmă. 

19- Au ieșit dintre noi, dar nu erau de-ai noștri, căci 
dacă ar fi fost de-ai noștri ar fi rămas cu noi, dar au 

ieșit ca să se arate că nu toți erau de-ai noștri.” 

Contrastul puternic pe care îl face Ioan între ei și noi: 

Versetul 19 vorbind despre apostați: „Au ieșit dintre 
noi, dar nu erau de-ai noștri, căci dacă ar fi fost de-ai 
noștri ar fi rămas cu noi, dar au ieșit ca să se arate că 
nu toți erau de-ai noștri.” El îi pune în contrast pe cei 
Adevărați cu cei Falși. El pune în contrast creștinul 
autentic cu creștinul fals. El spune 3 lucruri cruciale 
despre cei care pleacă:  

El spune despre acești creștini prefăcuți: Ei îl neagă pe 

„Cristos”. 

1 Ioan 2:22-23 – „Cine este mincinos, dacă nu cel ce 
neagă că Isus este Cristosul? Acela este anticrist, care 

neagă pe Tatăl și pe Fiul. 
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23- Oricine neagă pe Fiul nu are pe Tatăl, dar cel ce 
mărturisește pe Fiul are și pe Tatăl.” 

Marea întrebare este: cine este Isus Cristos? Este Isus 
Cristos doar un exemplu? Este Isus Cristos doar un om 
bun? Este Isus Cristos doar un învățător minunat? Este 
Isus Cristos un minunat făcător de minuni? Sau este 

Isus Cristos Dumnezeu venit în carne și oase. 

Cea mai mare afirmație care deosebește credința 
creștină de orice altă credință este aceasta: Isus Cristos 
este Dumnezeu atotputernic. Isus Cristos este Fiul lui 
Dumnezeu venit în carne și oase! 

1 Ioan 4:2-3 – „Prin aceasta să cunoașteți Duhul lui 
Dumnezeu. Fiecare duh, care mărturisește că Isus 
Cristos a venit în carne, este din Dumnezeu, 

3- Și fiecare duh, care nu mărturisește că Isus Cristos 
a venit în carne, nu este din Dumnezeu și acesta este 
acel duh al anticristului, despre care ați auzit că are 
să vină; și acum este deja în lume.” 

1 Corinteni 12:3 – „De aceea vă fac cunoscut că 
nimeni, vorbind prin Duhul lui Dumnezeu, nu spune: 
Isus este blestemat; și nimeni nu poate spune că Isus 
este Domnul, decât prin Duhul Sfânt.” 
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Ioan 1:14 – „Și Cuvântul a fost făcut carne și a locuit 
printre noi, plin de har și de adevăr (și noi am privit 
gloria lui, glorie ca a singurului-născut din Tatăl).”  

1 Timotei 3:16 – „Și fără a se putea contesta, mare 
este misterul evlaviei: Dumnezeu a fost arătat în 
carne, declarat drept în Duhul, văzut de îngeri, 
predicat neamurilor, a fost crezut în lume și primit sus 
în glorie.” 

2 Ioan 7 – „Pentru că în lume au intrat mulți înșelători 
care nu mărturisesc că Isus Cristos a venit în carne. 
Acesta este un înșelător și un anticrist.” 

Nu toți predicatorii și învățătorii care pretind că sunt 
creștini sunt cu adevărat creștini adevărați în credința 
lor. Dacă mărturisesc că Isus Cristos este Dumnezeu 
care a venit în carne și oase, atunci ei sunt credincioși 
adevărați.  

Dacă neagă, Ioan ne spune că sunt „anticriști”. 

A. Anticrist, este folosit doar de Ioan în Noul 
Testament.  

B. Anticrist înseamnă împotriva lui Cristos sau 
poate însemna în locul lui Cristos. Diavolul, în 
frenezia sa, luptă împotriva lui Cristos și a 

adevărului Său etern.  
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Observați contrastul puternic pe care Ioan îl desenează 
aici între „Anticrist” și „mulți Anticriști”: 

Mai înainte de toate, El vorbește despre un anticrist 
care va veni. 

1 Ioan 2:18 - „...după cum ați auzit că va veni 
Anticristul...” 

Vă amintiți ce a spus Cristos și Ioan a consemnat în 

Evanghelie. 

Ioan 5:42-44 – „Dar vă știu că nu aveți în voi 
dragostea lui Dumnezeu. 

43- Am venit în numele Tatălui meu și nu mă primiți; 
dacă va veni altul în propriul lui nume, îl veți primi. 

44- Cum puteți crede voi care primiți onoare unii de la 
alții și nu căutați onoarea care vine doar de la 
Dumnezeu?” 

Domnul Isus a prezis că va veni un moment în care 
personalitatea culminantă a răului va intra pe scena 
istoriei. El va veni în propriul său nume! Deși oamenii 
îl vor respinge pe Dumnezeu Cristos, ei îl vor accepta 
pe anticristul diavolului! 

2 Tesaloniceni 2:3-4 – „Nimeni să nu vă înșele în 
niciun fel, pentru că ziua aceea nu va veni înainte să 
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vină o apostazie și să fie revelat omul păcatului, fiul 
pieirii, 

4- Care se opune și se înalță pe sine însuși peste tot ce 
este numit Dumnezeu sau lucru ce este demn de 
închinare; așa că el, ca Dumnezeu, șade în templul lui 
Dumnezeu, arătându-se pe sine însuși că este 

Dumnezeu.” 

El este numit omul păcatului, fiul pierzaniei. Ioan îl 
numește „Fiara” în Revelația. Când Domnul Isus a venit 
pe planeta Pământ. Diavolul I-a oferit Împărățiile 
acestei lumi dacă El ar fi îngenuncheat înaintea lui și i 
s-ar fi închinat. Țineți minte răspunsul lui Isus: El a 
spus: „Înapoia mea, Satan!” A refuzat oferta 
diavolului. 

Dar, în viitor, diavolul îi va face aceeași ofertă acestui 
om, iar acesta va accepta oferta diavolului. Și diavolul 
îi va da împărățiile acestei lumi. El va fi liderul mondial 

de top, gentil care îl va reprezenta pe diavolul.  

Singurul Anticrist care va veni! 

Observați că Ioan vorbește despre „mulți anticriști” 
sau despre „alți anticriști” care au venit!  

1 Ioan 2:18 - „...și acum sunt mulți anticriști...” Cine 

sunt aceștia? 
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Aceștia sunt învățătorii falși. Aceștia sunt falșii 
predicatori, falșii profeți - ei tulbură adunările lui Ioan. 
Doctrina lor falsă a denaturat adevărul. Ei s-au opus 

persoanei lui Isus Cristos.  

Matei 24:24 – „Fiindcă se vor ridica Cristoși falși și 
profeți falși și vor arăta semne mari și minuni, încât 

să înșele, dacă ar fi posibil, chiar pe cei aleși.” 

Faptele Apostolilor 20:28-30 – „Așadar luați seama la 
voi înșivă și la întreaga turmă peste care Duhul Sfânt 
v-a făcut supraveghetori, să pașteți biserica lui 
Dumnezeu, pe care a cumpărat-o cu propriul său 
sânge. 

29- Fiindcă știu aceasta, că după plecarea mea, vor 
intra printre voi lupi apăsători, necruțând turma. 

30- Și dintre voi înșivă se vor scula bărbați vorbind 

lucruri perverse, să atragă discipoli după ei.” 

Pavel spune că atunci când voi pleca, vă veți confrunta 
cu un dublu pericol: 

1. Va fi o problemă din interior 

2. Și vor fi probleme din afară. 

3. Acești învățători falși erau prezenți în zilele lui 
Ioan. Și ei sunt prezenți și în zilele noastre!  

4. Ei L-au negat pe Cristos!  
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5. Cultele spun: „Îl vrem pe Dumnezeu, dar nu ni-l 
dați pe Cristosul din Biblie.” 

1 Ioan 2:23 – „Oricine neagă pe Fiul nu are pe Tatăl, 
dar cel ce mărturisește pe Fiul are și pe Tatăl.” 

Dacă îl negați pe Fiul, îl veți nega și pe Tatăl. Martorii 
lui Iehova spun: „Îl vrem pe Dumnezeu Tatăl, dar nu ni-
l dați pe Isus Cristos din Biblie. Nu-L puteți avea pe El!” 
Iudeii spun: „Îl acceptăm pe Dumnezeu Iehova, 
Yahweh, dar nu ni-l dați pe Isus din Nazaret, atunci eu 

nu-L pot avea!” 

Ioan 14:6 – „Isus i-a spus: Eu sunt calea și adevărul și 
viața: nimeni nu vine la Tatăl decât prin mine.” 

Ferește-te de falșii profeți. Ferește-te de falșii 
învățători.  

Ei îți pot oferi un Cristos care îți oferă sănătate, dacă vii 
la Cristos vei fi perfect sănătos. 

Ei îți pot oferi un Cristos care îți oferă bogăție, dacă vii 
la Cristos, vei putea să te rogi pentru un avion și chiar 
să numești culoarea acestuia.  

1. Ei îți pot oferi un Cristos care îți promite 

sănătate. 

2. Ei îți pot oferi un Cristos care îți promite 
bogăție.  
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3. Ei pot să vi-l ofere pe Cristos care este oferit 
printr-o împărtășanie fără sticlă. Dar el nu 
este Cristosul din Biblie.  

Iată primul lucru pe care îl spune Ioan despre acești 
apostați: cei care pleacă. 

1. Ei Îl neagă pe Cristos.  

Al doilea lucru pe care îl spune despre ei... 

2. Ei părăsesc Biserica. 

1 Ioan 2:19 – „Au ieșit dintre noi, dar nu erau de-ai 
noștri, căci dacă ar fi fost de-ai noștri ar fi rămas cu 
noi, dar au ieșit ca să se arate că nu toți erau de-ai 
noștri.” 

Oamenii în cauză nu erau doar niște decăzuți, ci niște 
apostați.  

Apostat este cineva care a abandonat credința 
creștină. Cineva care se distanțează de credința 
creștină.  

• Săpând adânc în inima unui decăzut, Îl 

veți găsi pe Cristos. 

• Săpând adânc în inima unui Apostat, în 
adâncurile întunecate ale inimii lor îl veți 

găsi pe diavolul. 
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Ioan spune că acești oameni părăsesc biserica. 

a. Când te gândești la biserica din Noul Testament. 

b. Biserica Noul Testament este prezentată într-un 
mod dublu: 

1. O familie mondială de credincioși, botezați 
prin Duhul Sfânt în Trupul lui Cristos la 
convertire.  

2. O adunare a poporului lui Dumnezeu.  

• Există un aspect universal al Bisericii 

• Și un aspect local al Bisericii.  

Când un păcătos este salvat, el devine automat 
membru al Trupului lui Cristos. Atunci când acel 
credincios se botează, el se identifică și devine 
membru al bisericii locale respective. Salvarea te-a 
introdus în Trupul lui Cristos, botezul cu apă te 
introduce în biserica locală.  

Ioan ne va spune în 1 Ioan 3, că una dintre dovezile că 
suntem salvați este că iubim pe frați. Îi iubești pe frați? 
Îi iubești pe semenii tăi credincioși? Ioan spune că, 
dacă vrei să arăți că ești creștin, vei iubi pe aproapele 
tău?  

Când oamenii împărtășesc aceeași natură divină. Când 
oamenii sunt locuiți de același Duh Sfânt. Ei doresc să 
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se bucure de părtășie și să împărtășească unii cu alții 
lucrurile lui Dumnezeu. Ei vor să fie împreună.  

Acești creștini contrafăcuți, acești falși profeți, nu au 
rămas în părtășie, au ieșit din mijlocul nostru, pentru 
că nu erau dintre noi.  

Ioan vorbește despre oamenii care sunt îndepărtați. 

1 Ioan 2:19 – „Au ieșit dintre noi...” Nu mă înțelegeți 
greșit. Ioan nu vorbește despre creștinii care umblă de 
la o biserică la alta. Nu este vorba a ieși din biserică! 
Este vorba de a te îndepărta de biserică. 

Acesta nu este cazul unui „decăzut”, ci al unui 
„Apostat”, adică al cuiva care îi întoarce spatele lui 
Cristos și Bisericii Sale. 

Observați ce spune Ioan. 

1 Ioan 2:19 – „Au ieșit dintre noi, dar nu erau de-ai 
noștri, căci dacă ar fi fost de-ai noștri ar fi rămas cu 
noi, dar au ieșit ca să se arate că nu toți erau de-ai 

noștri.” 

1. Erau membri ai unei biserici, dar nu membri ai 
„Bisericii”.  

2. Erau membri în aceeași clădire, dar nu în același 
corp.  
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3. Ei cântă aceleași imnuri, ascultă același cuvânt. 
Arată ca atare, dar în inima lor sunt la kilometri 
distanță de Dumnezeu!  

4. Ioan spune: „Ei pleacă să îmbrățișeze un alt 
Cristos.”  

Matei 7:21-23 – „Nu oricine îmi spune: Doamne, 
Doamne, va intra în împărăția cerului; ci cel ce face 
voia Tatălui meu care este în cer. 

22- Mulți îmi vor spune în acea zi: Doamne, Doamne, 
nu am profețit în numele tău? Și nu am scos draci în 
numele tău? Și nu am făcut multe lucrări minunate în 
numele tău? 

23- Și atunci le voi mărturisi: Niciodată nu v-am 
cunoscut; plecați de la mine, voi, cei care lucrați 
nelegiuire.” 

Faptul că ești în biserică nu înseamnă că faci neapărat 
parte din biserică.  

Poți fi un baptist certificat, purificat, satisfăcut și totuși 
să fii pierdut și să te duci în iad. 

A fi în biserică nu te face parte din biserică. 

Am auzit despre un tren care a fost oprit de un bandit, 
care avea o mască, două pistoale la el și a intrat în tren 
și în toate vagoanele și camerele. A luat toate 
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bijuteriile doamnelor, a luat dolarii și orice lucru de 
valoare de la toți cei din tren.  

În cele din urmă, a ajuns la un tip, iar acesta tremura 
din toate părțile. A spus: „Domnule, vă rog, nu-mi luați 
bancnota de un dolar! Sunt doar un biet predicator 
Baptist.” Când banditul a auzit asta. A spus: „Ești 

Baptist? Și eu la fel! Hai să dăm mâna!” 

Acum, acel bandit ar fi putut fi în biserică, dar el nu 
este parte „din biserică”!  

Ioan spune că pot exista oameni printre noi, care nu 
sunt dintre noi! 

Acum nu știm întotdeauna cine sunt acești oameni. 
Dar Cristos știe!  

Dacă v-ați fi uitat la cei 12 ucenici, nu ați fi știut 

niciodată că unul dintre ei îl va înșela pe salvator.  

Dacă știai despre el, nu puteai să-l alegi tocmai pe el! 

Numai Isus Însuși știa. Isus a știut de la început cine 
avea să-L trădeze.  

Și-a pierdut Iuda vreodată salvarea? Nu! Iuda nu a avut 

niciodată salvarea.  

Dar tu? Ești cu adevărat salvat? Ești adevărat?  

Cum vă puteți da seama? Uitați-vă la Dovada 
necesară: 
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1 Ioan 2:19 – „Au ieșit dintre noi, dar nu erau de-ai 
noștri, căci dacă ar fi fost de-ai noștri ar fi rămas cu 
noi, dar au ieșit ca să se arate că nu toți erau de-ai 

noștri.” 

Ioan nu spune că, dacă rămâi în biserică, vei fi salvat. 
Dar el spune că dacă ești salvat, vei rămâne în biserică. 
Ioan spune că adevăratul test al mărturisirii tale este 
statornicia, fiind dedicat. Unii creștini vin pentru o 
vreme, apoi pleacă și nu-i mai vezi niciodată.  

Unii au spus: „Credința care se stinge la final a fost 
greșită de la început.”  

Dacă perseverența este o dovadă a mărturisirii tale. 

Permiteți-mi să vă întreb: Continuați cu noi?  

Ioan vorbește despre "creștinii contrafăcuți". El 
vorbește despre pericolele din ultimele zile. 

I.) Pericolul #1- Ei îl Neagă pe Cristos. 

II.) Pericolul #2- Ei Părăsesc Biserica. 

III.) Pericolul #3- Ei îi Înșală pe Creștini. 

1 Ioan 2:26 – „V-am scris acestea referitor la cei ce vă 

amăgesc.” 

„A amăgi” duce la ideea de „a fi dus în rătăcire,” a 
trăda, a prinde în capcană, a amăgi - scopul diavolului 
este de a prinde în capcană. Scopul diavolului în viața 
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ta este de a înșela. Salvatorul îl numește pe diavolul 
„Tatăl minciunii”.  

Diavolul vrea să te ducă în rătăcire. Cum? Prin doctrina 
falsă.  

Acesta este motivul pentru care Ioan a scris această 
epistolă. 

1 Ioan 2:26 – „V-am scris acestea referitor la cei ce vă 

amăgesc.” 

Ioan spune că îți scriu această scrisoare pentru a te 
proteja de cel rău.  

Diavolul are slujitori contrafăcuți care predică o 
evanghelie contrafăcută și care depind de o dreptate 
contrafăcută. Aceasta produce creștini contrafăcuți. 
De aceea trebuie să fim tari în Domnul și în puterea 
tăriei Lui! De aceea trebuie să fim întemeiați în 
Cuvântul lui Dumnezeu.  

Mulți creștini declarați spun: „Nu mă interesează 

chestiile astea cu doctrina.”  

Trebuie să cunoști Doctrina. Trebuie să știi ce crezi 
pentru ca diavolul să nu te prindă în capcana 

învățăturilor false care te-ar îndepărta de Domnul.  

Multe dintre cultele majore: Martorii lui Iehova, 
Adventiștii de Ziua a Șaptea, Mormonii vor bate la ușa 
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ta, și aceștia au ieșit direct din biserică. Joseph Smith, 
fondatorul mormonilor, a fost crescut într-un cămin 
prezbiterian. William Miller, fondatorul adventiștilor 
de ziua a șaptea, a fost un predicator baptist licențiat. 
Ellen White, „autoproclamată profetă”, a fost crescută 
într-un cămin creștin metodist. Charles Taze Russell 
(Fondatorul Martorilor lui Iehova) a fost crescut ca 
prezbiterian. Mary Baker Eddy, fondatoarea creștinilor 
scientologi, a fost crescută într-o biserică 
congregaționalistă, un cămin creștin strict.  

Sunt aici pentru a vă spune că diavolul vrea să vă 

prindă, vă va prinde prin învățături false.  

Cum putem combate „spiritul lui anticrist” în această 
epocă? 

Scopul diavolului este de a prinde în capcană. Dar 
reversul medaliei - aprovizionarea domnului este de a 
ne face capabili. 

Ioan subliniază în aceste 3 versete - 3 feluri de 
aprovizionare: 

1. Stai în biserica lui Dumnezeu. 

1 Ioan 2:19 – „Au ieșit dintre noi, dar nu erau de-ai 
noștri, căci dacă ar fi fost de-ai noștri ar fi rămas cu 
noi, dar au ieșit ca să se arate că nu toți erau de-ai 
noștri.” 
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Pavel ne spune că biserica este „Stâlpul și temelia 
adevărului” (1 Timotei 3:15). Biserica locală este 
extrem de importantă. Ei bine, predicatorule, eu nu 
sunt atât de înflăcărat de biserica locală, sunt mai mult 
înflăcărat de „biserica universală” Cred în biserica 
universală, dar cred și în biserica locală.  

• Biserica universală nu organizează niciodată o 
întâlnire de rugăciune. 

• Biserica universală nu organizează niciodată o 
lectură Biblică.  

• Biserica universală nu ia niciodată dărnicia.  

• Biserica universală nu trimite niciodată pastori 
și misionari. Dar biserica locală face toate 

acestea! 

Evrei 10:25 – „Nepărăsind adunarea noastră 
împreună, după cum este obiceiul unora, ci să ne 
îndemnăm unii pe alții; și cu atât mai mult cu cât 

vedeți apropiindu-se ziua.” 

În zilele de pe urmă trebuie să fiți în biserică.  

J.C. Penny spune: „Dacă un om este prea ocupat pentru 
a se închina Domnului de două ori duminică și în seara 
întâlnirii de rugăciune, are mai multe afaceri decât a 
vrut Dumnezeu să aibă vreodată.” 
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Aprovizionarea #2... 

2. Stai în cuvântul lui Dumnezeu. 

1 Ioan 2:24 – „De aceea să rămână în voi ce ați auzit 
de la început. Dacă rămâne în voi ce ați auzit de la 
început, voi de asemenea veți continua în Fiul și în 
Tatăl.” 

Cel mai bun remediu împotriva minciunii este 
adevărul. Adevărul se găsește în cuvântul lui 
Dumnezeu.  

Este linia directivă a lui Dumnezeu cu privire la ceea ce 
este corect! Stai tu în Biblie? Cunoaște ceea ce crezi! 
Aceasta este aprovizionarea lui Dumnezeu împotriva 
spiritului lui anticrist.  

Aprovizionarea #3... 

3. Stai în Duhul lui Dumnezeu. 

1 Ioan 2:20 – „Dar voi aveți o ungere de la Cel Sfânt și 
cunoașteți toate lucrurile.” 

Ungere și cuvântul „Ungere” versetul 27- ele vorbesc 
despre slujba Duhului Sfânt. Cuvântul ungere vorbește 
despre practica din Vechiul Testament de ungere a 
profetului, a preotului și a regelui. Acești oameni erau 
unși pentru că erau puși deoparte pentru o slujbă 
specială. 
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Ioan ne spune că fiecare creștin a experimentat 
ungerea Duhului Sfânt. 1 Ioan 2:27 - „Dar ungerea pe 
care ați primit-o de la El rămâne în voi...”  

Ioan spune că această ungere este deja în voi! (2 Ioan 
2). 

Ioan 4:14 – „Dar oricine bea din apa ce i-o voi da eu, 
nicidecum nu va mai înseta niciodată; dar apa ce i-o 
voi da, va fi în el o fântână de apă, țâșnind în viață 
veșnică.” 

Ungerea Duhului Sfânt este dată din două motive: 

a. Este dată pentru instruirea noastră. 

1 Ioan 2:27 – „Dar ungerea, pe care ați primit-o de la 
el, rămâne în voi și nu aveți nevoie ca cineva să vă 
învețe; dar așa cum aceeași ungere vă învață despre 
toate și este adevăr și nu este minciună și chiar așa 
cum v-a învățat ea, veți rămâne în el.” 

Nu cred că Ioan neagă funcția de învățător. Dacă o face, 
atunci eu nu vă sunt necesar. El spune că, nici 
învățătorii și nici credincioșii nu sunt dependenți de 
înțelepciunea și părerile oamenilor pentru a ști 
adevărul. Vedeți că Duhul Sfânt ne călăuzește în tot 
adevărul. 

Asta a spus Isus în camera de sus. El a spus că Duhul 
adevărului vă va călăuzi în tot adevărul. 
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Vedeți, când sunt la amvon și vă învăț, mi-am făcut 
temele și dacă inima mea este în acord cu Dumnezeu, 
atunci nu eu sunt cel care predau învățătura, ci Duhul 
Sfânt. Eu sunt doar „băiatul Aron”! Sunt doar băiatul 
cu mesajul, vă spun ceea ce Duhul Sfânt a condus inima 
mea să spună! Duhul sfânt este dat pentru instruirea 
noastră. 

b. Duhul Sfânt este dat pentru protecția noastră. 

1 Ioan 2:20-21 – „Dar voi aveți o ungere de la Cel 

Sfânt și cunoașteți toate lucrurile. 

21- Nu v-am scris pentru că nu cunoașteți adevărul, ci 
pentru că îl cunoașteți și pentru că nicio minciună nu 

este din adevăr.” 

Duhul Sfânt este „ceasul deșteptător” al lui Dumnezeu, 
care este setat să se declanșeze de fiecare dată când 

cineva încearcă să te învețe ceva care nu este adevărat.  

Ilustrație - misionarul indienilor băștinași se plimba pe 
străzile din Los Angeles. Avea cu el un prieten indian 
care era proaspăt convertit. Era un nou „prunc în 
Cristos”. Și în timp ce mergeau pe străzile din Los 
Angeles, era un tip care stătea pe stradă și predica, iar 
misionarul știa că acest om care stătea la colț și predica 
era un om care aparținea unuia dintre cultele false din 
oraș. Noul convertit a cerut doar o clipă sau două, 
pentru a-l putea asculta pe predicator. A ascultat cu 
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atenție ceea ce avea de spus predicatorul. Apoi, câteva 
minute mai târziu, i s-a alăturat prietenului misionar și 
împreună au mers pe strada din Los Angeles. 
Misionarul a început să vorbească din nou cu el. L-a 
întrebat: „Ce părere ai despre predicator?” El a spus: 
„Tot timpul cât a predicat, ceva îmi tot spunea în inimă, 
minciună, minciună, minciună!” Misionarul a spus, 
„Prietene, nu ceva, ci cineva! Duhul lui Dumnezeu!” Dat 
pentru instruirea noastră. Dat pentru protecția 
noastră.  

Pericolele ultimelor zile. 

Cei care sunt marcați ca fiind contrafăcuți, ei îl neagă 
pe Cristos. Ei părăsesc biserica, și ei îl înșală pe creștin. 
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Ce Trebuie Să Fac Pentru a Fi Salvat? 
  

În Faptele 16:30, această întrebare a fost pusă de un 
bărbat care credea că viața lui a fost în pericol. Aceasta este cea 
mai serioasă întrebare a vieții care are nevoie de răspunsul 
corect. Care este răspunsul corect? Este: 

Să fie o persoană bună? NU! 
Să fie un membru al unei Bisericii? NU! 

Să fie botezat cu apă? NU! 
Să fie binecuvântat de un preot? NU! 

Primește Cina Domnului? NU! 
Să dea săracilor? NU! 

Pot să mă salvez prin puterea mea? NU! NU! NU! 

NICIUNUL DIN ACESTE RĂSPUNSURI ESTE CORECT!! 

 Răspunsul corect se găsește în Faptele 16:31 - Iar ei au 
spus: Crede în Domnul Isus Cristos și vei fi salvat tu și casa ta. 

Vede Nevoia Ta de Salvare! 

 Orice persoană care se naște pe acest pământ este un 
păcătos condamnat la moarte și se află sub mânia lui 
Dumnezeu. 

 Ioan 3:18 - Cine crede în el, nu este condamnat; dar cine 
nu crede este deja condamnat, pentru că nu a crezut în numele 
singurului Fiu născut al lui Dumnezeu. 

 Noi toți suntem păcătoși și avem nevoie să fim salvat de 
la mânia lui Dumnezeu! Trebuie să credem că suntem în 
pericolul iadului și că trebuie să fim salvați. Acest bărbat știa că 
are probleme și are nevoie imediat de ajutor. 
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Vede Singurul Salvator! 

 Pavel îl arată pe acest om singura calea Salvării: Domnul 
Isus Cristos! Nimeni și nimic altceva nu te poate salva de 
condamnarea păcatului. 

 1 Timotei 2:3-6 - Fiindcă acest lucru este bun și bine 
primit înaintea lui Dumnezeu, Salvatorul nostru; Care dorește 
ca toți oamenii să fie salvați și să vină la cunoașterea 
adevărului. Fiindcă este un singur Dumnezeu și un singur 
mijlocitor între Dumnezeu și oameni, omul Cristos Isus, Care s-
a dat pe sine însuși răscumpărare pentru toți, ca să fie 
mărturisit la timpul cuvenit.  

 Isus Cristos a murit pentru păcatele tale, el a plătit prețul 
pentru tine pentru a obține iertarea. Salvarea Lui este un dar 
gratuit. 

 Efeseni 2:8-9 - Fiindcă prin har sunteți salvați, prin 
credință; și aceasta nu din voi înșivă, ci este darul lui 
Dumnezeu; Nu prin fapte, ca să nu se fălească nimeni. 

 Trebuie să crezi că Isus este singura cale pentru salvare! 
A crede înseamnă a avea încredere deplină în altcineva decât 
tine. 

Vorbește cu Salvatorul! Acum! 

 Acest om nu a așteptat. El nu a avut îndoială despre 
adevărul. El a crezut adevărul cuvântului lui Dumnezeu și l-a 
primit pe Domnul Isus Cristos ca Salvatorul lui. Trebuie să-L 
chemi pe Isus pentru a fi salvat. 

 Romani 10:13 - Fiindcă oricine va chema numele 
Domnului va fi salvat.  
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 Credința începe în inimă, apoi se exprimă cu gura ta. 

 Romani 10:9-10 - Că, dacă vei mărturisi cu gura ta pe 
Domnul Isus și vei crede în inima ta că Dumnezeu l-a înviat 
dintre morți, vei fi salvat. Căci cu inima omul crede pentru 
dreptate; și cu gura mărturisirea este făcută pentru salvare. 

 Trebuie să vii la el! Trebuie să chemi numele lui Isus! 

 Evrei 7:25 - De aceea și este în stare să îi salveze până 
la capăt pe cei ce vin la Dumnezeu prin el, văzând că el trăiește 
întotdeauna pentru a mijloci pentru ei. 

DESCHIDE-ȚI OCHII! DESCHIDE-ȚI INIMA! 

DESCHIDE-ȚI GURA și ROAGĂ-TE! 

 Dragă Tată Ceresc, înțeleg nevoia mea de salvare. Știu că 

sunt un păcătos și cred că numai Domnul Isus Cristos îmi poate 

salva sufletul de condamnarea iadului. Cred că Isus Cristos este 

Fiul lui Dumnezeu care a venit și a murit pentru păcatele mele 

și a înviat pentru salvarea mea. Eu am încredere doar în Isus 

Cristos ca Salvatorul meu. Te rog, Isuse, iartă-mă de păcatele 

mele, salvează-mi sufletul acum! Știu că voi merge în cer când 

voi muri pentru că Isus este Salvatorul meu! În numele 

Domnului Isus Cristos mă rog, Amin! 

 


